

Psychokardiologie

Psychocardiology

- 131 Editorial**
Editorial
J. Sperzel · J. Jordan
- 132 Ein anderer Mensch in 2 Minuten**
A different person in 2 minutes
Anonymus
- 140 Psychokardiologischer Praxisleitfaden für die ICD-Implantation und Langzeitbetreuung**
Psychocardiological practice guidelines for ICD implantation and long-term care
J. Jordan · J. Sperzel
- 146 War da was?**
Was that something?
Anonymus
- 151 Umgang mit ICD-Patienten an ihrem Lebensende: Einstellungen, Wissen und Verhalten von Ärzten und Patienten. Eine kritische Literaturanalyse**
Treating ICD patients at the end of their lives: attitudes, knowledge, and behavior of doctors and patients. A critical literature analysis
K.-H. Ladwig · N.F. Ischinger · J. Ronel · C. Kolb
- 157 Ein ambulantes Schulungsprogramm für Betroffene und Partner nach Erstimplantation eines implantierten Kardioverter/Defibrillators (ICD)**
An outpatient education program for patients and partners after implantation of implantable cardioverter defibrillators (ICD)
D. Ginzburg · M. Tavenaux · J. Sperzel · A. Boukacem · C. Hamm · J. Jordan
- 166 Internettherapie für ICD-Patienten**
Internet therapy for ICD-patients
S.M. Schulz · P. Pauli
- 174 Veränderungen bei Depression, Angst und vitaler Erschöpfung bei Patienten nach einer ICD-Implantation. Vergleich klinischer Subgruppen**
Changes in depression, anxiety, and vital exhaustion in patients after ICD implantation. Comparison of clinical subgroups
M. Tavenaux · D.M. Ginzburg · A. Boukacem · J. Sperzel · C. Hamm · J. Jordan
- 181 The distressed (Type D) personality. A risk marker for poor health outcomes in ICD patients**
Typ-D-Persönlichkeit. Ein Risikofaktor für schlechtere Gesundheitsergebnisse bei ICD-Patienten
S.S. Pedersen · A.A. Schiffer
- 189 Behandlungsmanual zur Psychotherapie von akuten und posttraumatischen Belastungsstörungen nach ICD-Mehrfachschocks**
Treatment manual for psychotherapy of acute and posttraumatic stress disorders after multiple ICD shocks
J. Jordan · G. Titscher · H. Kirsch

■ **Verschiedenes** Miscellaneous

- 202 Termine** Forthcoming meetings
- 204 Impressum** Imprint